
PROTOKÓŁ Nr L*VIII/2014 
LVIII sesji Rady Miasta D ęblin 

z dnia 24 kwietnia 2014 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala nr 1 Ratusza Miasta. 
Czas trwania sesji - godz. 900 - 1210. 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
W sesji uczestniczyło - 13 radnych. Nieobecni: Krzysztof Karbowski, Mirosław Krawczak.  
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  
Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że do porządku obrad, który 
otrzymali radni wprowadza autopoprawkę poprzez dodanie projektu uchwały w sprawie określenia 
wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych 
przez Miasto Dęblin jako punkt 9b). Punktem 9a) będzie rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy działek położonych w Dęblinie. 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący odczytał porządek obrad LVIII sesji  Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Zastępcy Burmistrza Miasta w okresie między 

sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski. 
5. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie za 2013 r. 
6. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy Dęblin. 
7. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego do Spraw Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie w Dęblinie za rok 2013. 
8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Miasta Dęblin z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2013. 
9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy działek położonych w Dęblinie; 
b) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach 

prowadzonych przez Miasto Dęblin. 
10. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
11. Zatwierdzenie protokołu z LVII sesji Rady Miasta. 
12. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Zastępcy Burmistrza Miasta w okresie 
między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta - Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 
• 27 marca – odbyła się sesja Rady Miasta; 
• 28 marca – w Klubie Uczelnianym odbyło się III Forum Kobiet na Lubelszczyźnie „Żony 

sławnych mężów”; 
• 31 marca – w Zespole Szkół nr 3 odbył się konkurs recytatorski poświęcony poecie Czesławowi 

Miłoszowi; 
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• 31 marca – brałem udział w Walnym Zgromadzeniu Sprawozdawczo-Wyborczym Klubu 
Sportowego „Czarni”. Prezesem został wybrany ponownie Pan Dariusz Wojdat; 

• 7 kwietnia – uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady 
Miasta; 

• 10 kwietnia – uczestniczyłem w wystawie „Samoloty świata” Pana Tadeusza Chwałczyka, która 
odbyła się w Klubie 4. Skrzydła Lotnictwa Szkolnego; 

• 14 kwietnia – wspólnie z Panią Wiceburmistrz brałem udział w spotkaniu świątecznym 
zorganizowanym przez Wyższą Szkołę Oficerską Sił Powietrznych w Pałacu Jabłonowskich; 

• 15 kwietnia – uczestniczyłem w „Dniu Sapera” i „Święcie Wojsk Inżynieryjnych” 
odbywającym się w Twierdzy; 

• 15 kwietnia – brałem udział wspólnie z Panią Wiceburmistrz w spotkaniu świątecznym, 
zorganizowanym przez 4. Skrzydło Lotnictwa Szkolnego; 

• 16 kwietnia – uczestniczyłem w spotkaniu przedświątecznym w Specjalnym Ośrodku Szkolno – 
Wychowawczym; 

• 17 kwietnia – brałem udział w spotkaniu przedświątecznym zorganizowanym przez Miejski 
Zakład Gospodarki Komunalnej; 

• 23 kwietnia – uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej Rady 
Miasta.  

 
Zastępca Burmistrza Miasta Grażyna Maziarek przedłożyła informację o swojej pracy 
w okresie od 27 marca 2014 r. do 23 kwietnia 2014 r. 
Przygotowane zostały materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta, a ponadto: 

• 28 marca – brałam udział w III Forum Kobiet na Lubelszczyźnie. W spotkaniu uczestniczyło 
kilkaset pań, które spotkały się w Klubie Uczelnianym, by podyskutować o roli i znaczeniu 
kobiet w rodzinie i społeczeństwie. Wśród uczestniczek była między innymi Halina 
Piechocińska - małżonka Wicepremiera Janusza Piechocińskiego, Beata Oczkowicz - 
Wiceminister Obrony Narodowej, a także Wiceminister do Spraw Kombatantów i Osób 
Represjonowanych - Bożena Żelazowska. 

• 31 marca – w Zespole Szkół Nr 3 w Dęblinie odbył się Konkurs Recytatorski. Młodzież 
gimnazjum i szkół średnich z terenu Dęblina i Puław rywalizowała ze sobą recytując twórczość 
Czesława Miłosza. Do konkursu zgłosiło się 19 uczestników. 
W kategorii GIMNAZJUM: 
• 1 miejsce - Oliwia Kędziora z Gimnazjum nr 1 w Dęblinie, 
• 2 miejsce - Natalia Dzięcioł z Gimnazjum nr 3 w Dęblinie, 
• 3 miejsce - Joanna Mazurek z Gimnazjum nr 4 w Puławach,  

Wyróżnienie otrzymała Kinga Pieńkosz. 
W kategorii SZKÓŁ ŚREDNICH: 
• 1 miejsce - Michalina Nawrotek z II LO im. KEN w Puławach, 
• 2 miejsce - Dmytro Ratnykov z ZSZ nr 1 w Dęblinie, 
• 3 miejsce - Weronika Mańka z ZSZ nr 1 w Dęblinie, 

Wyróżnienie: Alicja Galas z ZSZ nr 1 w Dęblinie. 
Wszystkim serdecznie gratuluję oraz życzę dalszych sukcesów. 

• 31 marca – uczestniczyłam w walnym zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Klubu Sportowego 
Czarni Dęblin. 

• 1 kwietnia – odbyła się Komisja Rewizyjna. 
• 1 kwietnia – odbyła się konferencja szkoleniowa Szpitala Powiatowego w Rykach. W spotkaniu 

uczestniczył Przewodniczący Rady Miasta Dęblin i Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich  
i Społecznych Urzędu Miasta - Dziubka Michał. 

• 4 kwietnia – uczestniczyłam w spotkaniu z wolontariuszami, młodzieżą oraz wychowawcami 
świetlic środowiskowych, jak również uczniami Zespołu Szkół Nr 3 na czele z Panią Marleną 
Lipnicką. Osoby uczestniczyły w Akcji zbiórki żywności. Żywność zbierana była przez 
wolontariuszy przez 2 dni w największych sklepach w Dęblinie. Składam szczególne 
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podziękowania dla organizatorów i pomysłodawców tej akcji, a przede wszystkim koordynatora 
świetlic Pani Magdaleny Trych. 

• 7 kwietnia – Dzień Służby Zdrowia. Zorganizowałam spotkanie w Urzędzie Miasta w sprawie 
organizacji nocnej i świątecznej opieki medycznej w Dęblinie. Na spotkaniu obecni byli 
Starosta Rycki - Stanisław Jagiełło, Przewodnicząca Rady Powiatu - Hanna Czerska-Gąsiewska, 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu - Dariusz Wojdat, Dyrektor AMG Centrum Medyczne - 
Maciej Jaszczuk, Dyrektor Luna Med. – Nocna  i  Świąteczna Pomoc Medyczna - Tomasz 
Patyra. Wszyscy są zgodni, że w Dęblinie powinna być nocna i świąteczna opieka medyczna. 
Jest dobra wola wszystkich, aby w Dęblinie został uruchomiony punkt opieki. (trwają rozmowy) 

• 9 kwietnia – brałam udział w spotkaniu z Prezesem Oddziału Związku Nauczycielstwa 
Polskiego - Władysławem Sołopą w sprawie rozwiązań dotyczących doskonalenia 
zawodowego. 

• 10 kwietnia – odbyły się rozgrywki Miejskiej Ligi piłki siatkowej pod patronatem Burmistrza 
Miasta Dęblin. Rozgrywki te wpisały się już na stałe w kalendarz sportowych wydarzeń 
naszego miasta. W tegorocznym Turnieju wzięło udział 7 drużyn, w finale zagrały 4 najlepsze 
drużyny z: Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych, 41. Bazy Lotnictwa Szkolnego, 
Łykend i Zespołu Szkół Zawodowych nr 1 Dęblin. Niepokonanym zespołem okazała się 
drużyna WSOSP. Przyznano także 3 nagrody specjalne: dla najlepszego rozgrywającego, 
najlepszego atakującego i najlepszego zawodnika. Organizatorem turnieju był klub MULKS 
Libero przy Zespole Szkół Zawodowych nr 2 w Dęblinie. Miałam przyjemność wręczyć 
zwycięzcom puchary i medale, trzech najlepszych zawodników otrzymało statuetki.  

• 11 kwietnia – został ogłoszony wstępny nabór wniosków o przyznanie rezerwacji miejsc 
handlowych na Targowisku Miejskim „MÓJ RYNEK” w Dęblinie przy ul. Niepodległości. 
Termin składania wniosków do 25 kwietnia 2014 r. Planowany termin oddania targowiska 
do użytkowania – 01.06.2014 r. Druk wniosku można pobrać ze strony internetowej lub 
w punkcie obsługi interesanta w Urzędzie Miasta Dęblin. 

• 13 kwietnia – po raz pierwszy odbył się w Dęblinie przed Urzędem Miasta Kiermasz 
Wielkanocny. Na placu przed Urzędem mogliśmy kupić ozdoby wielkanocne i spróbować 
pysznego żurku. Był też konkurs na najładniejszą pisankę. Imprezę zorganizowała Fundacja 
Obywatelskiego Rozwoju w Rykach w partnerstwie z Urzędem Miasta w Dęblinie. Plac 
zapełniły straganiki i stoiska lokalnych wytwórców rękodzieła. Swoje stoiska wystawiły 
również dwie świetlice środowiskowe, Miejski Dom Kultury, Warsztaty Terapii Zajęciowej, 
Miejskie Przedszkole Nr 2 w Rykach, a także osoby prywatne. Jak zapewniają organizatorzy nie 
było to ostatnie wydarzenie w naszym mieście. 

• 13 kwietnia – w Urzędzie Miasta odbyła się prelekcja pod tytułem "HISTORIA DĘBLINA", 
było to spotkanie poświęcone historii naszego miasta.  

• 14 kwietnia – uczestniczyłam w Spotkaniu Wielkanocnym zorganizowanym przez Wyższą 
Szkołę Oficerską Sił Powietrznych, które odbyło się w Pałacu Jabłonowskich. 

• 15 kwietnia – z okazji ogólnopolskiego Tygodnia Trzeźwości, tak jak co roku w naszym 
mieście odbył się festyn profilaktyczny pod hasłem „Trzeźwo, zdrowo, na sportowo”. Głównym 
organizatorem była Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Dęblinie, która zorganizowała  
VIII konkurs wiedzy o uzależnieniach. Konkurs połączony z festynem miał na celu promowanie 
zdrowego trybu życia bez używek, uwrażliwienie na problemy uzależnień, ćwiczenie 
umiejętności skutecznego odmawiania w sytuacji nacisku grupowego, wspieranie uczniów 
w zachowaniu trzeźwości i opóźnieniu inicjacji alkoholowej, motywowanie młodzieży 
do zabawy bez alkoholu. 

• 15 kwietnia – uczestniczyłam w spotkaniu przedświątecznym, które odbyło się w 4. Skrzydle 
Lotnictwa Szkolnego. 

• 15 kwietnia – odbyło się spotkanie z przedstawicielami PKP i Starostwa Powiatowego 
w Lublinie, organizatorem spotkania była pani poseł Gąsior Marek, w spotkaniu uczestniczyła 
pani Agnieszka Rodak. 
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• 17 kwiecień – odbyło się spotkanie z pracownikami Urzędu Miasta, pracownikami Ośrodka 
Pomocy Społecznej oraz przedstawicielami instytucji powiatowych o charakterze 
przedświątecznym. 

• 23 kwietnia – odbyły się: Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Zdrowia  
i Problematyki Socjalnej. 

• 23 kwietnia – przeniesiono książki do nowego budynku Miejskiej Biblioteki Publicznej. Osoby 
biorące udział w spotkaniu podawały sobie książki z rąk do rąk. Na nowe miejsce przeniesiono 
zbiory literatury pięknej polskiej i obcej, które zostały ułożone w 12 regałach. Nad 
bezpieczeństwem uczestników „przeprowadzki” czuwał patrol Posterunku Policji w Dęblinie. 
Dziękuję młodzieży z dęblińskich placówek oświatowych, dziękuję również dyrektorom 
Przedszkoli, Żłobka i Pani Kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej oraz Naczelnikowi 
Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu, serdeczne podziękowania składam również 
zainteresowanym inicjatywą mieszkańcom Dęblina, który przybyli aby przełożyć liczne 
woluminy. 

• Miasto Dęblin w dniu 26.09.2013 r. złożyło wniosek o dofinansowanie projektu pod nazwa 
„Przebudowa i budowa ulic w osiedlu Lipowa w Dęblinie” w ramach Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II – Bezpieczeństwo, Dostępność, Rozwój, obejmujący 
budowę ulic Słowackiego, Hładuniaka, Norwida oraz przebudowę ulicy Polnej i Pułaskiego 
o łącznej wartości 5 386 530 zł. Wnioskowana kwota dotacji wynosiła 2 000 693 zł. Ze względu 
na znaczne ograniczenie środków dotacji przeznaczonych na realizację Programu, dotację 
otrzymało pierwsze osiem gmin, a Miasto Dęblin znajdujące się na 35 miejscu listy rankingowej 
nie otrzymało dofinansowanie w pierwszym terminie, tj. w październiku 2013 r. Po uchwaleniu 
budżetu na 2014 r. Sejm zwiększył jednak wysokość rezerwy celowej na realizację powyższego 
Programu i 28.03.2014 r. Miasto Dęblin otrzymało propozycję otrzymania na wnioskowane 
zadanie kwoty 339 631 zł. Następnie po zatwierdzeniu przez Ministra Administracji 
i Cyfryzacji zmienionej listy rankingowej i pojawieniu się kolejnych oszczędności – 755 569 zł. 
Miasto wstępnie wyraziło zainteresowanie realizacją zadania w roku 2014, oczekując 
jednocześnie pojawienia się kolejnych oszczędności przeznaczanych dla Miasta Dęblin  
aż do kwoty 2 000 693 zł. Rzeczowa realizacja inwestycji wymagać będzie akceptacji Rady 
Miasta oraz zwiększenia środków finansowych na to zadanie w budżecie Miasta. 

 
Następnie Zastępca Burmistrza Miasta – Grażyna Maziarek wręczyła z serdecznymi 
gratulacjami nagrodę i dyplom Janowi Pawłaskowi – laureatowi Wojewódzkiego Konkursu 
Historycznego i Przyrodniczego w Lublinie. Gratulacje otrzymali również rodzice laureata, 
nauczyciel historii – pani Krystyna Godlewska i nauczyciel przyrody – pani Joanna Sadura  
ze Szkoły Podstawowej nr 2 w Dęblinie oraz Dyrektor SP nr 2 – Sławomir Ojrzyński. 
 
Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

� Radny Ryszard Karpiński – zwrócił się w sprawie dawnej strzelnicy przy ul. Balonnej, która 
jest brzydką wizytówka miasta Dęblin. Często słyszał bardzo negatywne opinie, wyrażane przez 
pasażerów podróżujących na trasie Dęblin-Lublin na temat zaradności władz miasta. Radny jest 
zdania, że śmieci nadal przybywa, dlatego wnioskował o pilne zainteresowanie się sprawą. 

� Radny Stanisław Kopacz: 
− w związku z licznymi pytaniami mieszkańców, zapytał kiedy zacznie funkcjonować plac 

zabaw w centrum miasta; 
− ponowił wniosek o zrobienie porządku na zaniedbanej działce nr 4043 należącej 

do Starostwa Powiatowego, znajdującej się za blokiem nr 50 na osiedlu 15 Pułku Piechoty 
Wilków. 

� Radna Danuta Krajewska poprosiła o sprecyzowanie odpowiedzi, jaką otrzymała Komisja 
Gospodarki Komunalnej na wnioski z posiedzenia wyjazdowego odnośnie: 
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− poprawy ogrodzenia placu zabaw w osiedlu Jagiellońskie. Zapytała, czy podjęto już jakieś 
działania w tym celu; 

− realizacji wniosku dotyczącego placu zabaw w osiedlu Stawy; 
− estetyki przystanku w osiedlu Stawy, którego poprawa miała zakończyć się w dniu 

18 kwietnia br., a zdaniem radnej przystanek jest w takim samym stanie w jakim był 
w momencie składania wniosku. 

� Radny Waldemar Warenica: 
− podziękował pracownikowi Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym Urzędu Miasta 

za szybką interwencję na cmentarzu komunalnym; 
− zwrócił się z wnioskiem o przeprowadzenie przeglądu placów zabaw i ich badań 

technicznych. W szczególności zgłosił sprawę wyrwanego przęsła w płocie placu zabaw 
na osiedlu Wiślana. Poprosił o zamontowanie stołu do ping ponga i jednej ławeczki. Uważa, 
że place są dewastowane. 

� Radny Mariusz Ceglarski w związku z I Komunią Świętą dzieci z osiedla Lotnisko poprosił o: 
− pomalowanie wiaty przystankowej na osiedlu Lotnisko; 
− przycięcie żywopłotu na wysokości bloku nr 8 przy ulicy Urbanowicza. Chodzi 

o bezpieczeństwo dzieci na przejściu dla pieszych; 
− zwrócił się do Prezesa Zarządu Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dęblinie 

z podziękowaniem za usunięcie awarii na osiedlu Lotnisko oraz z pytaniem o możliwość 
załatania dziury na wysokości bloku nr 17 przy ulicy Kowalskiego. 

� Radny Roman Anyszkiewicz – poprosił o usunięcie z jezdni na skrzyżowaniu ul. Bankowej 
z ul. Grunwaldzką kamyków pozostałych po pracach kanalizacyjnych. 

� Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych - Krzysztof Potocki: 
− poruszył sprawę zalegających śmieci wzdłuż całej ulicy Balonnej. Powiedział, że po jego 

poprzedniej interwencji został zasypany dojazd do składowanej ziemi na dawnej strzelnicy, 
ale przybywa śmieci po lewej stronie drogi prowadzącej na cmentarz wojenny; 

− upomniał się o oznaczenie dębu „Jagiełły” tablicą informacyjną z mocnej blachy, 
ze względu na dużą ilość zainteresowanych osób zajeżdżających w to miejsce rowerami; 

− poruszył sprawę placu zabaw na osiedlu Podchorążych, który jest bardzo niebezpieczny 
z uwagi na bliskość ulicy; 

− wnioskował o sprawdzanie wydawanych koncesji na sprzedaż alkoholu w pobliżu placów 
zabaw dla dzieci. Na placu zabaw powinny bawić się dzieci, a nie całe rodziny nagminnie 
pić alkohol. 

� Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej - Dariusz Wojdat: 
− zwrócił uwagę na pogarszającą się segregację śmieci. Segregacja zaczyna podupadać, mimo 

wysyłanych informacji do każdego mieszkańca. Jest mniej odbioru segregowanych 
odpadów a więcej zmieszanych. Jest to ważne z punktu widzenia mieszkańca, bo w którymś 
momencie może się to przełożyć na ceny płacone przez mieszkańców za odbiór.  
Na początku segregacja była na dobrym poziomie do ok. 50% odzysku. Dzisiaj widać 
wyraźnie, wzrost nieczystości stałych zmieszanych, w których znajdowane są, np. butelki 
plastikowe, puszki, papier, czyli to wszystko, co może być odzyskiwane;  

− jako radny powiatowy rozmawiał z Komendantem Powiatowym Policji w Rykach o sytuacji 
związanej z karaniem mandatami za przejście przez ulicę w miejscach niewyznaczonych 
na ul. Okólnej i ul. Bankowej. Uważa, że na tych ulicach pieszy powinien mieć 
pierwszeństwo, ponieważ znajdują się przy nich sklepy. Poprosił o wzięcie pod rozwagę 
Rady i władz miasta zmianę organizacji ruchu i zwiększenie swobody ruchu dla pieszych, 
z uwagi na poprawę handlu; 

− przybliżył stan prowadzonych inwestycji:  
− ulica Składowa (inwestycja finansowana przez Miasto Dęblin i Powiat Rycki  

po 100 000 zł). Miała być położona tylko nawierzchnia, po rozmowach Burmistrz 
Miasta Dęblin i Starosta Rycki są zdania, że oprócz nawierzchni należy się zająć 
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kwestią odwodnienia. Trzeba wykonać projekt, koszt inwestycji może być wyższy, 
ale są zapewnienia z obu stron, że dodatkowe środki na ten cel się znajdą; 

− w najbliższym czasie powinny zacząć się odtworzenia nawierzchni ulic po pracach 
wodno-kanalizacyjnych. Odtworzenie nawierzchni na drogach powiatowych, czyli  
ul. 1 Maja, Stawskiej i Lipowej będzie się odbywało całą szerokością. Natomiast 
odtworzenia nawierzchni na ulicach miejskich tylko w miejscach zniszczenia 
nawierzchni, za wyjątkiem ul. Ogrodowej i Krótkiej. Terminy inwestycji nie 
są zagrożone;  

− odbył się przetarg na prace doprowadzenia wody i kanalizacji na osiedle Stawy. 
Wszystkie prace idą zgodnie z harmonogramem. 

� Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych - Krzysztof Potocki – zapytał o wodociąg 
na ulicy Podchorążych. 
Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej - Dariusz Wojdat – 
odpowiedział, że prace są na etapie wydawania pozwolenia na budowę przez Urząd 
Wojewódzki, ponieważ jest to droga wojewódzka. Jeżeli uzyskamy pozwolenie na budowę, 
będzie to wykonane w ramach własnych środków.  

� Radny Witold Kleczkowski – poprosił, żeby Urząd Miasta wzmógł znowu akcję 
propagandową dotyczącą segregacji odpadów komunalnych. Trzeba dotrzeć do klientów 
z zachętą. Przypominajmy, że wystarczy wystawić śmieci przed posesję, a nie wywozić  
np. na ul. Balonną. 

� Radna Danuta Krajewska – zapytała, czy nawierzchnie ulic w osiedlu Jagiellońskie będą 
uzupełniane. Czy jest termin wykonania tych prac. 
Prezes Zarządu MZGK - D. Wojdat  – odpowiedział, że termin był do końca maja. Na prośbę 
wykonawcy nastąpiło przesunięcie terminu całkowitego zakończenia remontów nawierzchni 
do początku lipca br. Czekamy na decyzję Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 
Do końca czerwca, to co możliwe do zrobienia na os. Jagiellońskie, będzie wykonane, czyli 
odtworzenie tej części dróg, które zostały zniszczone w wyniku prac kanalizacyjnych. 
Dodatkowo Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej chce odwodnić skrzyżowanie ul. Królowej 
Jadwigi z ul. Władysława Jagiełły. 

� Radny Waldemar Warenica – poruszył sprawę wałów przy Wiśle. Niepokoi go jazda 
motorami po świeżej trawie, dlatego zapytał, czy po oddaniu inwestycji są przewidziane patrole 
policji. 

� Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych - K. Potocki – zapytał, czy można usunąć 
reklamy zasłaniające widoczność na skrzyżowaniu ul. Składowej, Balonnej, Spacerowej 
i Szpitalnej.   

 
Ad. pkt 5. 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie za 2013 r. 

Kierownik O środka Pomocy Społecznej - Barbara Bochyńska – przedstawiła sprawozdanie 
(stanowi załącznik) oraz poinformowała, że zadania pomocy społecznej w gminie realizuje 
jednostka organizacyjna jaką jest Ośrodek Pomocy Społecznej. Corocznie przedstawiane jest 
sprawozdanie z działalności. Głównym celem działania Ośrodka w 2013 r. była kontynuacja 
procesu ograniczenia marginalizacji osób i rodzin poprzez wspieranie ich w wysiłkach 
zmierzających do zaspokojenia niezbędnych potrzeb i umożliwienia im życia w warunkach 
odpowiadających godności człowieka, a także zapobieganie i przeciwdziałanie sytuacjom 
utrudniającym usamodzielnienie i integrację ze środowiskiem.   

W 2013 r. Ośrodek Pomocy Społecznej wydatkował łącznie 6 293 469,64 zł. Na tą sumę 
składały się środki rządowe w wysokości 4 984 948,86 zł oraz środki gminne – 1 134 732,28 zł. 
Wyodrębnione w tym jest także dofinansowanie projektu systemowego z Europejskiego Funduszu 
Społecznego w kwocie 173 778,50 zł oraz wkład własny gminy w realizację tego projektu, 
tj. 18 262,28 zł. Środki rządowe wynosiły 79,21% całego budżetu Ośrodka.  

Ośrodek Pomocy Społecznej realizował świadczenia wynikające z realizacji zadań własnych 
ze środków rządowych: wypłatę zasiłków okresowych, opłacanie posiłków (częściowo ze środków 
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rządowych i częściowo z gminnych), dożywianie dorosłych, wypłacanie zasiłków stałych, składki 
zdrowotnej od zasiłków stałych oraz opłacał wynagrodzenie dla asystenta rodziny. Jeśli chodzi 
o zadania własne ze środków gminy realizowano opłacenie pobytu dzieci w placówkach 
opiekuńczych w formie pieczy zastępczej, zasiłki celowe, węgiel, pogrzeb, specjalne zasiłki celowe 
oraz opłacono domy pomocy społecznej. 

Ośrodek realizuje również zadania dotyczące świadczeń rodzinnych. Wypłaca specjalny 
zasiłek opiekuńczy, zasiłek pielęgnacyjny, świadczenie pielęgnacyjne, jak również jednorazową 
zapomogę z tytułu urodzenia dziecka.  

Realizuje zadania nakreślone ustawą o pomocy osobom uprawnionym do alimentów, gdzie 
z Funduszu Alimentacyjnego było wypłaconych 1 967 świadczeń w kwocie 755 523,38 zł.   

Na dzień 31.12.2013 r. było zatrudnionych 19 osób. W ciągu całego roku było tych osób 22. 
Wśród zatrudnionych pracowników, 1 etat finansowany był ze środków Unii Europejskiej 
w ramach realizacji projektu systemowego. 

Głównymi powodami przyznawania pomocy jest bezrobocie, ubóstwo, niepełnosprawność 
oraz długotrwała choroba. 

W ramach kolejnego cyklu projektu systemowego „Mały krok-Duży efekt” Ośrodek oferował 
bezpłatne szkolenia i kursy dla 16 osób (6 kobiet, 10 mężczyzn) nieaktywnych zawodowo, 
korzystających ze świadczeń pomocy społecznej.  

W ubiegłym roku udało się uzyskać środki z programu rządowego na zatrudnienie asystenta 
rodziny, który obejmował swoją opieką 12 rodzin mających trudności. Asystent rodziny 
motywował do kontaktu ze specjalistami, do podjęcia terapii, współpracował z placówkami 
oświatowymi, zwłaszcza z pedagogami szkolnymi, udzielał rodzinom porad w rozwiązywaniu 
problemów wychowawczych z dziećmi, udzielał pomocy w poszukiwaniu i podejmowaniu pracy 
zarobkowej, udzielał wsparcia w zakresie wyszukiwania i analizowania ofert pracy, pomocy 
rodzinom w zdobywaniu umiejętności prawidłowego prowadzenia gospodarstwa domowego. 
Asystent rodziny pracuje w terenie, w środowisku własnym rodziny, jest koordynatorem działań, 
które w tej rodzinie są podejmowane, doradza i stara się wskazywać właściwy sposób 
rozwiązywania problemów.       

Bardzo ważnym elementem pracy Ośrodka Pomocy Społecznej jest praca socjalna. Działania 
pracowników socjalnych sprowadzają się do utrzymania stałego kontaktu z klientami, prowadzenia 
rozmów motywujących i wspierających, wskazywaniu możliwości rozwiązywania istniejących 
problemów, pomocy w załatwianiu innych spraw urzędowych, pomocy prawnej i psychologicznej, 
współdziałania z różnymi instytucjami. 

Ośrodek podejmował działania w zakresie pomocy dziecku i rodzinie poprzez akcje 
charytatywne, takie jak: „Podziel się posiłkiem”, „Świąteczna zbiórka żywności”, „Pomóż dzieciom 
przetrwać zimę”. W ramach programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” zakupiono 14 399 
posiłków. 

OPS prowadzi również działalność na rzecz osób starszych, samotnych oraz 
niepełnosprawnych w formie usług opiekuńczych w domu chorego, umieszczanie w domach 
pomocy społecznej i zakładach opiekuńczo-leczniczych. 

W ramach pomocy osobom niepełnosprawnym współpracujemy z Powiatowym Centrum 
Pomocy Rodzinie, Powiatowym Zespołem ds. Orzekania o Niepełnosprawności, Warsztatami 
Terapii Zajęciowej oraz Służbą Zdrowia. OPS prowadzi bezpłatną wypożyczalnię sprzętu 
rehabilitacyjnego. 

Zastępca Kierownika OPS - Magdalena Trych – odnośnie pomocy rzeczowej oferowanej przez 
OPS dodała informacje o współpracy z Caritasem polegającej na przywożeniu żywności.  
Dęblin został wytypowany do kontroli, ponieważ brał bardzo dużo żywności z Caritasu. Ponieważ 
zmieniły się przepisy nie będzie już możliwe przywożenie takiej ilości żywności i przekazywania 
jej zarządom osiedlowym. Każdy przewodniczący zarządu osiedla musiałby oprócz wpisywania 
powodu brania tej żywności, również brać od mieszkańców dokumenty, np. zaświadczenie 
od osoby bezrobotnej, że jest bezrobotna lub zaświadczenie od lekarza o długotrwałej chorobie. 
Przekazywanie żywności w ten sposób nie jest możliwe również ze względu na przepisy o ochronie 
danych osobowych. Ośrodek Pomocy Społecznej kieruje się kryterium przyznawania zarówno 
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pomocy finansowej i pomocy rzeczowej. Caritas również ma takie kryterium, dlatego do wydania 
pomocy rzeczowej trzeba by było przeprowadzić wywiad. Ośrodek Pomocy Społecznej będzie 
mógł przywozić żywność i wydawać ją tylko na potrzeby swoich podopiecznych, gdzie do każdego 
wydania żywności będzie dołączony wywiad i stosowne dokumenty. W sytuacjach, gdzie radni lub 
przewodniczący zarządów osiedlowych zauważą, że kondycja finansowa jakiejś rodziny z wielu 
względów jest zła i wskazana jest pomoc w formie paczki, należy zgłaszać do Ośrodka takie 
problemy, wtedy pomoc będzie udzielona.      

Na terenie miasta są prowadzone 2 świetlice środowiskowe, w których skupiono się 
na akcjach charytatywnych, które są zapowiadane, np. w lokalnej prasie. W miesiącu wrześniu 
dzieci ze świetlic brały udział w akcji „Podziel się posiłkiem”, gdzie zebralino 876 kilogramów 
żywności w sklepach w naszym mieście. Z tych produktów w świetlicach środowiskowych zostało 
wykonanych 118 paczek, które trafiły do najbardziej potrzebujących rodzin w naszym mieście, 
czyli wskazanych przez Ośrodek Pomocy Społecznej dzieci ze świetlic środowiskowych oraz 
od września do akcji włączyła się młodzież i dzieci z Zespołu Szkół nr 3 w Dęblinie, gdzie również 
przekazano 30 paczek. 
W „Świątecznej zbiórce żywności” zebrano 993 kilogramy i wykonanych zostało 140 paczek, przy 
czym jedna paczka ważyła ok. 7 kilogramów. 
Pierwszy raz w roku 2014 została zorganizowana „Wielkanocna zbiórka żywności”, podczas której 
zebrano 885 kilogramów żywności długoterminowej. 
Również na zaproszenie Fundacji Obywatelskiego Rozwoju w Rykach pierwszy raz świetlice 
środowiskowe brały udział w Jarmarku Bożonarodzeniowym w Rykach, gdzie wystawiały swoje 
prace. Po czym Jarmark Wielkanocny został zorganizowany w Dęblinie, i również świetlice miały 
dwa stoiska z rękodziełami. 

 
Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 

W dyskusji udział wzięli: 
Radny Mariusz Ceglarski – jest zdania, że zmiana przepisów spowoduje, iż wiele osób będzie się 
wstydziło przyjść po pomoc i powiedzieć o swoich problemach. Urząd kojarzy się 
z postępowaniem formalnym. W mniejszych grupach na terenie osiedla człowiek był bardziej 
anonimowy. Przewodniczący zarządów osiedlowych i radni muszą głębiej przyjrzeć się temu 
problemowi. Wymaga to od wszystkich tego, żeby rozmawiać z ludźmi, starać się ich przekonywać, 
żeby korzystali z pomocy. Jeśli nie będzie rozmów z ludźmi, to większość tych osób na pewno nie 
zgłosi się po pomoc. 
Radna D. Krajewska – podziękowała za przygotowanie sprawozdania. Ma świadomość jak ważna 
jest praca całego zespołu pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej. Nie wszyscy rodzice znają 
kryteria przyznawania pomocy. Sytuacja w mieście poprawia się, ale nadal trzeba dużo pracy, żeby 
dotrzeć do rodzin. W 2011 r. było 299 rodzin zagrożonych ubóstwem, a w 2013 r. było ich 366. 
Rodziny nie zgłaszają się do OPS, ale pracownicy socjalni najlepiej znają sytuację rodzin. 
Podziękowała za współpracę Ośrodka Pomocy Społecznej ze szkołami, która wnosi dużo dobrego. 
Zapytała, na jakiej zasadzie jest zatrudniany asystent rodziny oraz kim jest z wykształcenia.  
Kierownik OPS - B. Bochyńska – odpowiedziała, że asystent rodziny posiadać powinien 
wykształcenie wyższe pedagogiczne. Może nim być pracownik socjalny. W 2014 r. nie ma jeszcze 
obowiązku zatrudnienia asystenta, dopiero od 2015 r. Asystent zatrudniony jest na umowę zlecenie, 
pieniądze na ten cel pochodzą z programu rządowego. Jego wynagrodzenie miesięczne nie może 
przekroczyć 2 500 zł brutto. Ma on za zadanie objąć swoją pomocą 20 rodzin. Jest to czas pracy 
zadaniowy, aby w jak najkrótszym czasie pomóc rodzinie. 
Radny H. Wiejak – wnioskował, aby poszczególni pracownicy OPS, którzy opiekują się 
mieszkańcami w danym osiedlu bardziej współpracowali z zarządami osiedli.  
Przyłączył się do podziękowań dla wszystkich pracowników OPS za pracę socjalną. Cieszy fakt, 
że Ośrodek Pomocy Społecznej włącza się również do akcji ogólnokrajowej.   

Następnie przystąpiono do głosowania sprawozdania. W głosowaniu brało udział 12 radnych.  
„Za” sprawozdaniem było 12 głosów (jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła sprawozdanie. 
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Ad. pkt 6. 
Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy Dęblin. 

Kierownik O środka Pomocy Społecznej - Barbara Bochyńska – przedstawiła informację 
(stanowi załącznik) oraz poinformowała, że ocena zasobów pomocy społecznej jest dokumentem  
i zadaniem wynikającym z ustawy o pomocy społecznej przedstawianym Radzie Miasta. Podstawą 
jej sporządzenia jest analiza lokalnej sytuacji demograficznej i społecznej. Druk jest poszerzany  
o dane z poprzednich lat, co daje obraz zasobów pomocy społecznej w naszym mieście. Zawarte  
są również prognozy na lata przyszłe. Dane z poprzednich lat są zaczytane z ogólnopolskich 
systemów informatycznych w celu prognozowania kierunków działania. Wskaźniki są obliczane 
automatycznie, natomiast ocena na przyszłość jest szacunkowa. Ilość osób korzystających  
ze wsparcia zwiększyła się, ponieważ zmieniły się kryteria przyznawania pomocy.  
Ocena ma być realna, dlatego na rok 2014 nie przewidziano rozwoju bazy pomocy społecznej. 
Współpraca z innymi instytucjami powoduje lepszą organizację sposobów udzielania pomocy 
w różnych aspektach.  

Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej pozytywnie zaopiniowała „Ocenę zasobów pomocy 
społecznej na rok 2013 dla gminy Miasto Dęblin”. 

Następnie przystąpiono do głosowania oceny zasobów pomocy społecznej za 2013 r. dla gminy 
Dęblin. W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” było 13 głosów (jednogłośnie). Rada Miasta 
przyjęła ocenę. 
 
Ad. pkt 7. 
Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego do Spraw Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie w Dęblinie za rok 2013. 

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie - Magdalena Trych – przedstawiła sprawozdanie z działalności Zespołu 
Interdycyplinarnego, który stanowi załącznik do protokołu.  

Program działania Zespołu Interdyscyplinarnego wyznaczony jest na lata 2012-2017, 
na podstawie Programu przeciwdziałania przemocy i ochrony ofiar przemocy w rodzinie dla miasta, 
zatwierdzonego uchwałą Rady Miasta Dęblin z dnia 29.03.2012 r. 

W skład Zespołu wchodzą przedstawiciele instytucji, z którymi wcześniej zostało zawarte 
porozumienie o współpracę: przedstawiciele Ośrodka Pomocy Społecznej, Miejskiej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Komisariatu Policji, Placówek Oświatowych, Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej, Służby Zdrowia oraz Zespołu Kuratorskiej Służby Sądowej. 

Członkowie Zespołu Interdyscyplinarnego oraz grup roboczych wykonują swoje zadania 
zgodnie z zawartymi porozumieniami w ramach swoich obowiązków służbowych i zawodowych. 
Te zadania nie są dodatkowo płatne. Na funkcjonowanie i działalność Zespołu nie ma dodatkowych 
pieniędzy, całą obsługą techniczną zajmuje się Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Najważniejszym zadaniem Zespołu jest koordynowanie i integracja działań przedstawicieli 
różnych podmiotów oraz specjalistów w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie.  

W 2013 r. dzięki wsparciu finansowemu Ośrodka Pomocy Społecznej, Miejskiej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Dęblinie było możliwe przeprowadzenie szkolenia w Urzędzie Miasta na temat 
umiejętności interpersonalnych w pracy z ofiarą i sprawcą przemocy. W szkoleniu udział wzięło 
25 osób, w tym 7 pracowników OPS w Dęblinie, 9 przedstawicieli oświaty, 2 dzielnicowych 
Komisariatu Policji w Dęblinie, 1 przedstawiciel Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i 2 kuratorów z Zespołu Kuratorskiej Służby Sądowej w Rykach (jeden z ramienia 
sądu rodzinnego, drugi z karnego).  

Staramy się wyszukiwać bezpłatne szkolenia. Skorzystaliśmy z szansy wzięcia udziału 
w szkoleniu w Krasnobrodzie. Był to 9-dniowy cykl szkoleń z zakresu przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie w całości sfinansowany ze środków budżetu Województwa Lubelskiego. Z Dęblina 
udział wzięły 4 osoby. 
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W dniu 4 grudnia 2013 r. pracownicy socjalni brali udział w konferencji „Nic nie mówię, nic 
nie widzę, nic nie słyszę - nie bądźcie obojętni na przemoc”, zorganizowanej przez Regionalny 
Ośrodek Polityki Społecznej w Lublinie. Celem konferencji było podniesienie kompetencji, 
kwalifikacji służby zajmującej się problematyką przeciwdziałania przemocy.  

Zespół prowadzi działania profilaktyczne, które są działaniami dodatkowymi mającymi 
na celu rozpowszechnienie wiedzy na temat zjawiska przemocy. Od 2012 r. kontynuujemy 
prelekcje w szkołach, na cele których została przygotowana prezentacja multimedialna, dotycząca 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie. W 2013 r. udało się przeprowadzić 20 godzin lekcyjnych, 
w tym 15 godzin prelekcji w Zespole Szkół Zawodowych nr 1 w Dęblinie i 5 godzin w Gimnazjum 
w Zespole Szkół nr 3 w Dęblinie. Jesteśmy po rozmowach z pedagogami z pozostałych szkół 
w naszym mieście, więc prelekcje będą kontynuowane. 

Przesłanką całego systemu przeciwdziałania przemocy i ochrony ofiar przemocy w rodzinie 
jest przede wszystkim zatrzymanie przemocy oraz zapewnienie osobom doznającym przemocy 
bezpieczeństwa oraz natychmiastowej i profesjonalnej pomocy. 

Pani Magdalena Trych zwróciła się z podziękowaniami dla Dyrektor Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej, ponieważ zdarzają się sytuacje interwencyjne, gdzie dziecko wychowujące się 
w rodzinie, w której występuje zjawisko przemocy, potrzebuje objęcia natychmiastową pomocą 
psychologiczną. 

Ważnym elementem przeciwdziałania przemocy jest interwencja kryzysowa skierowana 
zarówno do ofiar przemocy, jak i sprawców przemocy. Pracujemy nie tylko z ofiara przemocy 
i członkami rodziny, ale również ze sprawcą przemocy.  

 W 2013 r. było założonych 26 Niebieskich Kart, najwięcej Kart założyli funkcjonariusze 
policji oraz Ośrodek Pomocy Społecznej. W 2013 r. zakończono procedurę Niebieskich Kart  
w 7 przypadkach. Zakończenie procedury następuje po stwierdzeniu, że przemoc ustała oraz 
po zrealizowaniu indywidualnego planu pracy. Aczkolwiek po zamknięciu procedury Niebieskiej 
Karty, nie jest tak, że rodzina jest pozostawiona sama sobie. Po zakończeniu tej procedury 
środowisko jest monitorowane jeszcze przez okres 6 miesięcy. Jeżeli dzieją się zachowania 
niepokojące ze strony sprawcy natychmiast można tę procedurę wznowić. 

Każdy członek Zespołu może coś wnieść ze swojej pracy zawodowej do sprawy, w związku 
z tym jest pełny przepływ informacji między służbami społecznymi, pełny obraz sytuacji 
w rodzinie i możliwość podjęcia działań szybkich, zaplanowanych i niepowielających się 
wzajemnie, by skutecznie rozwiązać problemy.   
 
Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
 
W dyskusji udział wzięli: 
Radna M. Piechota – powiedziała, że działania profilaktyczne są ważne, natomiast działania 
odnośnie przeciwdziałania przemocy w rodzinie są trudne do realizacji. Powołanie Zespołu 
Interdyscyplinarnego przyczyniło się do realnego diagnozowania przemocy w środowisku. 
Podziękowała za współpracę społeczną. Zespół powołał najlepszych w mieście specjalistów 
z każdej instytucji. Widać profesjonalizm, życzliwość w podejmowanych działaniach. 
Radny Witold Kleczkowski – złożył podziękowania na ręce Przewodniczącej Zespołu 
Interdyscyplinarnego za działanie, które jest niezwykle potrzebne.  
Zapytał, jakie są potrzeby Zespołu.  
Zadał pytanie, czy były próby założenia Niebieskiej Karty, po czym następowało szybkie 
zrozumienia się rodziny, tak iż Zespół nie musiał interweniować, ponieważ nastąpiła poprawa, 
która była monitorowana. 
Radny Waldemar Warenica – powiedział, że Dęblin powinien być dumny z takich 
przedstawicieli. Zauważył, że słyszy się w środkach masowego przekazu o śmiertelnych 
wypadkach wśród niedożywionych dzieci lub osób bezdomnych. Natomiast w Dęblinie takich 
zjawisk nie ma, bo są służby, które bardzo dobrze działają, współpracują ze sobą profesjonalnie, 
ciągle się doskonalą.  
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Radna D. Krajewska – przyłączyła się do podziękowań. Jest zdania, że aby efektywność działania 
całego Zespołu Interdyscyplinarnego mogła istnieć, to przede wszystkim trzeba wykazać wiele 
taktu i zrozumienie zarówno dla sprawcy jak i dla osoby doświadczającej przemocy. Trzeba 
wykazać się empatią, aby wzbudzić zaufanie. Konieczna jest też umiejętność mediacji. Przy pracy 
z dziećmi trzeba wykazać wiele umiejętności, aby pozyskać informacje.  
Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego – udzieliła odpowiedzi na pytania radnego 
Kleczkowskiego odnośnie sytuacji zakładania Niebieskich Kart. Poinformowała, że jeżeli 
pracownik OPS lub funkcjonariusz policji zauważy przemoc, nie ma możliwości żeby nie 
uruchomić procedury Niebieskiej Karty. Można ją założyć nawet bez zgody pokrzywdzonego. 
W dalszym etapie procedura Niebieskiej Karty daje możliwość monitorowania środowiska. 
Automatycznie jest wszczęte postępowanie ścigania z urzędu. Ofiara może wycofać Niebieską 
Kartę, ale jeśli nadal są podejrzenia, że przemoc nie ustała, nie można zamknąć procedury 
Niebieskiej Karty. 
Odnośnie pytania o potrzeby Zespołu Interdyscyplinarnego, Przewodnicząca stwierdziła, że brakuje 
specjalistów. Przydałaby się typowa poradnia rodzinna, gdzie osoby wspólnie mogłyby 
uczestniczyć w terapii oraz program terapeutyczny dla sprawców przemocy, na który mogliby być 
kierowani nawet przez sąd. Brakuje na terenie powiatu takiego programu. Byłoby to pomocne 
narzędzie pracy, które dałoby rezultaty oczekiwane w pracy ze sprawcą przemocy pozostającym 
nadal w środowisku rodzinnym. 
Radny H. Wiejak – przyłączył się do podziękowań. Powiedział, że problem przemocy 
analizowany był przez członków Komisji Zdrowia i Problematyki Społecznej. Poprosił o podział 
prelekcji profilaktycznych na wszystkie szkoły w Dęblinie, żeby dotrzeć do młodzieży. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania sprawozdania. W głosowaniu brało udział 13 radnych.  
„Za” sprawozdaniem było 13 głosów (jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła sprawozdanie. 
 
Ad. pkt 8. 
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Miasta Dęblin z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 
2013. 

Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych - Michał Dziubka – przedstawił 
sprawozdanie (stanowi załącznik) i poinformował, że zgodnie z ustawą o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie do 30 kwietnia każdego roku jest obowiązek przedłożenia 
sprawozdania.  
Program współpracy Miasta Dęblin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2013 r. przyjęto uchwałą Rady Miasta  
29 listopada 2012 r. po przeprowadzonych konsultacjach.  
Program określał zasady i formy współpracy. W przypadku współpracy finansowej (udzielenie 
dotacji) organizacje korzystały głównie z trybu konkursowego. Do konkursu przystąpiło 
14 stowarzyszeń składając 19 ofert.  
W trybie konkursowym wydatkowano 38 500 zł. W trybie pozakonkursowym dofinansowanie 
w wysokości 1 500 zł otrzymało jedno stowarzyszenie. Łącznie wydatkowano 40 000 zł. 
  W zakresie współpracy pozafinansowej zapewniono organizacjom wsparcie w postaci 
udostępnienia lokali, wsparcia merytorycznego, udostępniano niezbędne formularze.  
  Liczba beneficjentów – dzieci, młodzież i dorośli z terenu Dęblina, ok. 1290 osób. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Przewodniczący Rady Miasta - H. Wiejak – zapytał, co było przyczyną, że nie wpłynęła żadna 
oferta w zakresie kultury fizycznej i sportu, pod nazwą „szkolenie sportowe dla młodzieży, w tym 
również dla osób niepełnosprawnych”. 
Sekretarz Miasta – odpowiedział, że nie ma zapotrzebowania na to zadanie. W programie Miasto 
starało się ustalić zakres dofinansowań na podstawie wcześniej wpływających wniosków.  
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Następnie przystąpiono do głosowania sprawozdania.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” sprawozdaniem było 13 głosów (jednogłośnie). Rada 
Miasta przyjęła sprawozdanie. 
 
Ad. pkt 9a. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy działek 
położonych w Dęblinie. 

Naczelnik Wydziału Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił projekt 
uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że dotyczy wyrażenia zgody na kolejne dzierżawy 
działek. Działki przeznaczone do dzierżawy stanowią własność Miasta i były wcześniej 
dzierżawione na rzecz podmiotów, które złożyły wnioski o przedłużenie umów dzierżawy (§ 1, § 2, 
§ 3). Natomiast działka opisana w § 4 nie była wcześniej dzierżawiona na rzecz podmiotu, który 
wystąpił z wnioskiem, jednakże wnioskowany okres dzierżawy wynosi 5 lat, w związku z czym 
wymagana jest stosowna uchwała Rady Miasta. Uchwała rady gminy jest wymagana również 
w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
 
Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVIII/325/2014 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów 
dzierżawy działek położonych w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 9b. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  
z wychowania przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez Miasto Dęblin. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu – Czesław Matysek – przedstawił projekt 
uchwały (stanowi załącznik do protokołu) i poinformował, że nowelizacja ustawy o systemie 
oświaty z dnia 13 sierpnia 2013 r. wprowadza obligatoryjną zmianę w zakresie opłat pobieranych 
od rodziców przez przedszkola za pobyt dziecka w czasie przekraczającym bezpłatne nauczanie 
i opiekę (5 godzin dziennie). Od dnia 1 września 2013 r. ww. opłaty nie mogą być wyższe niż 1 zł 
za każdą godzinę zajęć. Dotychczasowe uchwały rad gmin podjęte w przedmiotowej sprawie 
zachowują moc nie dłużej jednak niż do dnia 31 sierpnia 2014 r., organy prowadzące zobowiązane 
są zatem do wydania uchwał przewidzianych w znowelizowanej ustawie o systemie oświaty. 
Zgodnie z ustawą o systemie oświaty, opłaty za świadczenia prowadzonych przez gminę 
przedszkoli publicznych ustala rada gminy. 

W związku z powyższym przedmiotowa uchwała określa niezbędne zmiany w zakresie zasad 
odpłatności za świadczenia dydaktyczno-wychowawcze i opiekuńcze w przedszkolach. Przy 
zaproponowanej stawce godzinowej w kwocie 1 zł dotychczasowe uiszczanie opłaty z ww. tytułu 
uległy zmniejszeniu z kwoty średniej ok. 120 zł do kwoty ok. 60 zł miesięcznie na jedno dziecko. 
Dochody miasta z tytułu zmniejszonych opłat od rodziców zrekompensuje dotacja celowa 
udzielona z budżetu państwa na 2014 r. w wysokości 1242 zł na każde dziecko. 
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVIII/326/2014  w sprawie określenia wysokości opłat 
za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez Miasto Dęblin. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 10.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Zastępca Burmistrza Miasta udzieliła odpowiedzi na zapytania i wnioski: 
� dla radnego Ryszarda Karpińskiego: 

− strzelnica przy ul. Balonnej – pozwolono wykonawcy na składowanie gruzu, w tym 
momencie zrobił się tam śmietnik. Wykonawca obiecał, że pod koniec kwietnia gruz 
zostanie wywieziony. Śmieci będziemy musieli wywieźć sami. 

� dla radnych – Stanisława Kopacza, Danuty Krajewskiej, Waldemara Warenicy: 
− przegląd placów zabaw – zostały częściowo podjęte działania, przegląd trwa. Sprawa 

przedłużała się, ponieważ czekano na przydział pracowników interwencyjnych. 
Sukcesywnie będą przeprowadzane przeglądy placów zabaw na terenie całego miasta. 

� dla radnego Mariusza Ceglarskiego: 
− wiata przystankowa na os. Lotnisko – nie będzie problemu z pomalowaniem; 
− przycięcie żywopłotu – jeśli żywopłot jest na działce Miasta, to cięcie będzie wykonane. 

� dla radnego Stanisława Kopacza: 
− sprawa działki należącej do Starostwa Powiatowego – działka wygląda źle, jest tam 

składowisko śmieci – wystosujemy pismo do Powiatu o podjecie działań. Były rozmowy 
z dwoma radnymi powiatowymi, którzy obiecali sprawę poruszyć na najbliższej sesji Rady 
Powiatu. 

Sekretarz Miasta - Marek Basaj udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski: 
� dla radnego Waldemara Warenicy: 

− stół do ping ponga na placu zabaw w os. Wiślana – stół znajduje się w Zespole Szkół 
Ogólnokształcących. Do tej pory nie było pracowników interwencyjnych, postaramy się go 
jak najszybciej zamontować; 

− wał przy Wiśle – przekażemy postulat do Komendanta Komisariatu Policji w Dęblinie, aby 
po zakończeniu budowy rozpatrzył możliwość nadzorowania terenu wału. Na razie jest 
to teren budowy. 

� dla radnego Stanisława Kopacza: 
− plac zabaw przy ul. Warszawskiej i ul. Lotników Polskich – plac ten jest jeszcze terenem 

budowy, będzie uruchomiony po oddaniu przez wykonawcę. 
� dla Przewodniczącego Zarządu Osiedla Podchorążych: 

− skrzyżowanie dróg powiatowych, tj. ul. Składowej, Spacerowej, Szpitalnej i Balonnej – 
skrzyżowanie jest w kompetencji Zarządu Dróg Powiatowych. Wystąpimy o zapewnienie 
bezpieczeństwa i przejrzystości tego skrzyżowania; 

− koncesje alkoholowe – systematycznie są prowadzone kontrole punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych. Natomiast, jeżeli chodzi o spożywanie alkoholu na placach zabaw dla dzieci, 
proszę wszystkich o reagowanie i zgłaszanie takich sytuacji policji; 

− projekt wodno-kanalizacyjny – niedogodności będą do połowy lipca. Postaramy się 
uzupełnić ubytki po zakończeniu inwestycji; 

− umieszczenie tablicy informacyjnej na dębie „Jagiełły” – tablica wskazująca dąb w ramach 
projektu turystycznego była posadowiona. Natomiast na tablicę z opisem dębu postaramy 
się znaleźć fundusze w budżecie i umieścić ją jak najszybciej przy drzewie; 

− oczyszczenie całego pobocza ul. Balonnej – teren należy do kolei, natomiast droga jest 
powiatowa. Przed świętami wielkanocnymi występowaliśmy do Zarządu Dróg 
Powiatowych o uprzątnięcie terenu.  
Naczelnik Wydziału GMK - K. Kuropatwa  – dodał, że teren ze śmieci przydrożnych był 
uprzątnięty przez pracowników interwencyjnych przed świętami, ale problem pojawia się 
znowu. Będziemy starali się poprawić estetykę tej ulicy. Chcemy tam utworzyć tereny 
ofertowe. 
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� dla radnego Witolda Kleczkowskiego: 
− segregacja odpadów komunalnych – ze strony Urzędu Miasta możemy wyjść z akcją 

w formie pisemnej do mieszkańców, aby przywiązywali większą uwagę do segregacji. 
Natomiast odbiorca odpadów też powinien szerzej informować mieszkańców; 

Radny W. Kleczkowski – zapytał, jak doszczelniany jest system odbioru odpadów. Czy opłata 
będzie zwiększona. Jakie mamy informacje, że na danej ulicy wszyscy zgłosili deklaracje 
śmieciowe lub, że nie produkują odpadów. Zaproponował dotarcie do ludzi przez prasę 
i internet, ale także bezpośrednio. 
Sekretarz – odpowiedział, że w Urzędzie są osoby, które odpowiadają za pobieranie opłat. 
Sukcesywnie staramy się kierować te osoby do sprawdzania gospodarstw, sprawdzamy 
informacje o gospodarstwach niezamieszkałych i weryfikujemy wszystkie informacje. 
Są prowadzone kontrole i weryfikacja deklaracji. Nie grozi nam zwiększenie opłat za odbiór 
śmieci, bo spółka wygrała przetarg, który to określa. Postaramy się uświadamiać ludzi, 
że segregacja jest dla wszystkich opłacalna. 
Jeśli chodzi o śmieci widoczne przy drogach, niekoniecznie mieszkańcy Dęblina je zostawiają. 

� dla radnej Danuty Krajewskiej: 
− poprawa przystanku w osiedlu Stawy – prace miały być rozpoczęte 8 kwietnia br. 

a zakończone 18 kwietnia.  
Naczelnik Wydziału GMK - K. Kuropatwa  – dopowiedział, że Miasto Dęblin nie 
zwracało się po raz kolejny do Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie poprawy wiaty 
przystankowej w os. Stawy i siłami pracowników interwencyjnych Urzędu Miasta Dęblin 
prace zostały rozpoczęte. Jeden napis na przystanku został zamalowany, niestety przez 
padający deszcz z zewnątrz prace będą kończone w dniu dzisiejszym; 

− wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej o poprawę wizerunku placu zabaw w osiedlu 
Jagiellońskie – wniosek realizowany przez Wydział Oświaty, Kultury i Sportu Urzędu 
Miasta.  
Zastępca Burmistrza Miasta – dopowiedziała, że na placu na osiedlu Jagiellońskie 
w najbliższym czasie wszystko, co jest uszkodzone zostanie naprawione. 

 
Przewodniczący Rady Miasta – zapytał, czy wszyscy otrzymali odpowiedzi na zapytania  
i interpelacje, ponieważ nie było uwag zamknął punkt.  
 
Ad. pkt 11 
Zatwierdzenie protokołu LVII sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołu z LVII sesji Rady Miasta przystąpiono 
do jego zatwierdzenia. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” przyjęciem protokołu było 13 radnych (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła protokół z LVII sesji Rady Miasta. 
 
Ad. pkt 12. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM – Henryk Wiejak  zamknął 
LVIII sesję.  

Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
Protokołowała: 
 
Agnieszka Ostrach 


